

FEATURES ASSOCIATED WITH
SECURITY/RELIABILITY RISK

SITUATIONS POUVANT COMPROMETTRE
LA SÉCURITÉ/FIABILITÉ

2. 1. Associates with nationals or representatives of Sino-Soviet bloc countries (other than required by duty).
- m. Associates with criminals or persons of doubtful character in a manner unrelated to police duty.
- n. Illicit or abnormal sexual behavior, e.g. voyeurism, exhibitionism, gross indecency or bestiality.
- o. Sexual orientation, i.e. homosexuality.
 1. Homosexuality by itself is not proof of unreliability or a bar to obtaining a security clearance (see Cabinet Directive No. 35).
 2. The relevance of homosexuality to security can only be correctly assessed when all the interrelated circumstances are considered.
 3. If an assessment of a person's homosexuality leads to the conclusion that the person is unreliable rather than disloyal, the person may not qualify for a clearance.
 4. Investigators therefore must go beyond the simple identification of a person as a homosexual, they must provide as complete a report as is possible of how the person copes with homosexuality.
 1. Ascertain whether the person is embarrassed or secretive in dealing with their homosexuality or if they could be vulnerable to blackmail because of their homosexuality. Give an assessment of their vulnerability.
 5. Conduct interviews and enquiries with sensitivity, discretion, maturity of judgement and absence of bias.

2. 1. fréquente des ressortissants ou des représentants de pays du bloc sino-soviétique (autre que dans l'exercice de ses fonctions);
- m. fréquente des criminels ou des personnes suspectes d'une façon qui n'a rien à voir avec les fonctions policières;
- n. comportement sexuel illicite ou anormal, p. ex. voyeurisme, exhibitionisme, outrage public à la pudeur ou bestialité;
- o. orientation sexuelle, c.-à-d. homosexualité.
 1. L'homosexualité en soi ne constitue pas une preuve de manque de fiabilité ou un obstacle à l'habilitation sécuritaire (voir la directive du Cabinet n° 35).
 2. La pertinence de l'homosexualité par rapport à la sécurité ne peut être correctement évaluée que lorsqu'on a examiné toutes les circonstances en corrélation.
 3. Si l'évaluation de l'homosexualité d'une personne démontre qu'elle manque de fiabilité plutôt que de loyauté, elle ne peut être admissible à l'habilitation.
 4. L'enquêteur doit, par conséquent, aller au-delà de la simple identification de l'homosexualité d'une personne; il doit présenter un rapport aussi complet que possible sur la façon dont la personne fait face à l'homosexualité.
 1. Vérifier si la personne est gênée par son homosexualité, si elle est très réservée à cet égard ou si elle pourrait être soumise au chantage à cause de cette orientation sexuelle. Évaluer son degré de vulnérabilité.
 5. Mener les entrevues et les enquêtes avec délicatesse, discrétion, jugement et impartialité.

2746
85-04-12

011292

FEATURES ASSOCIATED WITH
SECURITY/RELIABILITY RISK

2. o. 6. If allegations of homosexuality arise during a security/reliability screening investigation, obtain to the fullest extent possible, independent corroborative information.
1. When an alleged instance of homosexuality is uncorroborated, ensure a statement to that effect is contained in the assessment.

SITUATIONS POUVANT COMPROMETTRE
LA SÉCURITÉ/FIABILITÉ

2. o. 6. Si des allégations d'homosexualité se posent au cours d'une enquête de sécurité ou de fiabilité, on doit obtenir la confirmation la plus complète possible d'un indépendant.
1. Lorsque de telles allégations ne sont pas confirmées, on doit s'assurer qu'une déclaration à cet effet figure dans l'évaluation.

2746
85-04-12

011293